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BRM.0012.13.2011.1   Protokół nr 13/2011 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 29 grudnia 2011 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00 

Godzina zakończenia obrad: 11:10 

Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Bogdan Tkaczyński  Przewodniczący Komisji 

2. Ryszard Przyszlak  Zastępca Przewodniczącego 

3. Antoni Dulęba    Sekretarz Komisji 

4. Anna Józefowicz   Członek 

5. Władysław Witkowski Członek 

6. Jadwiga Dziewa   Członek 

7. Marek Ciapka   Członek 

8. Zdzisław Burnat   Członek 

9. Danuta Tkaczonek  Członek 

 
Ponadto uczestniczyli: 
 
Marcin Orzeszek   Burmistrz Ząbkowic Śląskich 
Anna Marcinków   Inspektor 
Halina Zielonka   Inspektor 
Piotr Szymański   p.o. Kierownika Wydziału IGP 
Izabela Lisowska    Kierownik OPS 
Marian Patela   Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił  

PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Opracowanie i zatwierdzenie planu pracy na 2012 rok  
3. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
4. Sprawy różne 
5. Zakończenie obrad 

 

Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 

W związku z brakiem zastrzeżeń do porządku obrad, został przyjęty. 

Ad. pkt. 2 Opracowanie i zatwierdzenie planu pracy na 2012 rok  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: zrobił krótkie podsumowanie z całej pracy za rok 2011, gdzie komisja 
zaplanowała 12 posiedzeń. Zrealizowano 18 posiedzeń, na powyższych 
posiedzeniach rozpatrzono i uchwalono 64 projekty uchwał. Pracę komisji cechowała 
merytoryczna i pełna powagi dyskusja nie tylko na temat projektów uchwał, 
zajmowali się analizą działalności spółek gminy: TBS, ZGK, POWIERNIK, a także 
przedsiębiorstwem wodociągów i kanalizacji DELFIN. Dodał, że z wielką troską 
podchodzili do zagadnień związanych z czystością, gospodarką odpadami 
komunalnymi, oraz programem rewitalizacji gminy. Prezesi spółek 2 razy w ciągu 
roku, składali na posiedzeniach komisji sprawozdanie z ich działalności oraz 
wykorzystania środków finansowych otrzymanych z gminy i nie tylko. Była 
analizowana działalność finansowa ZOK-u, Biblioteki Publicznej, OSiR-u, oraz całej 
oświaty. Złożono sprawozdania na temat pozyskanych środków poza budżetowych, 
mienia komunalnego, strategie rozwoju gminy, oraz działalności pomocy społecznej 
i wykorzystania środków finansowych otrzymanych nie tylko z gminy. Ponadto z 
wielką uwagą była rozpatrzona realizacja budżetu za 2010 rok, oraz realizację 
budżetu za pierwsze półrocze 2011 roku. Od kilku miesięcy zajmowali się budżetem 
na rok 2012, pracę tę cechowała merytoryczna i odpowiedzialna za każdą złotówkę 
dyskusja. Projekt budżetu został zatwierdzony 20 grudnia i wieloletni plan 
finansowy. Na koniec podziękował członkom komisji za rzetelną pracę, za każdy 
głos w dyskusji. 
 
 
Brak pytań  
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: poinformował że plan został wcześniej złożony do członków komisji, 
poprosił o ewentualne uwagi do planu pracy, który stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: podała propozycje, które by uzupełniły zaproponowany 
powyższy plan, które wywodzą się bardziej z punktu analitycznego i zbiorczego 
zestawienia. Plan stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Ponadto poprosiła, aby te 
wnioski były przegłosowane łącznie z planem albo poza tym planem.   
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: zastanawiał się ile razy do roku może być informacja na temat umorzeń 
podatkowych 
 
Radny Antoni Dulęba: powiedział, że jest to oczywiste, że nie można wcześniej 
tylko po terminie płatności o ile dany podatnik nie jest w stanie zapłacić, bonie jest w 
dobrej sytuacji finansowej i zwrócić się z prośbą o umorzenie częściowe czy też 
całkowite. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: wystąpił z propozycją, aby na każdej komisji w sprawach różnych, 
radni zaproponowali tematy, pomijając punkty, które wcześniej zostaną  ujęte w 
planie pracy. 
 
Radna Jadwiga Dziewa: poprosiła, aby do planu pracy podłączono 15 punktów z 
planu Pani Danuty Tkaczonek. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: skomentował, że co do punktu „Analiza sytuacji na rynku pracy” w 
zasadzie nie mają nic do powiedzenia ponieważ Urząd Pracy podlega Starostwu w 
związku z powyższym, można poprosić Panią Dyrektor, żeby ewentualnie 
przedstawiła nam krótką analizę. 
 
Radny Marek Ciapka: dodał, że jednym z ważniejszych czynników obok umorzeń 
podatkowych, które zostały wymienione przez Panią Danutę Tkaczonek, jest sprawa 
środków majątkowych , ponieważ budżet na 2012 rok liczy 97 pozycji majątkowych, 
które będą miały wpływ na funkcjonowanie i kształt budżetu jako planu 
finansowego, więc warto by też literalnie zapisać na kwartał umorzenia podatkowe, 
raz na 2 miesiące informacja ze sprzedaży tych składników majątkowych, na jakim 
etapie się znajdują, jakie kwoty i jakie to ma znaczenie dla budżetu. 
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Radna Danuta Tkaczonek …, zapis nieczytelny, a wydatki majątkowe raz na dwa 
miesiące    
 
Radny Antoni Dulęba: zaproponował aby przegłosować plan pracy, który został 
przygotowany, nie równolegle z wcześniejszym planem pracy a także dał propozycje 
aby plan Pani Danuty Tkaczonek również był przegłosowany jeśli uważa to za 
zasadne. Powiedział także, że nie rozumie po co robić plan budżetu na 2013 rok. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja 

 

Radny Zdzisław Burnat: powiedział, że propozycje zgłoszone przez Radną Danutę 
Tkaczonek w części pokrywają się z tematyką ujętą tylko są bardziej 
uszczegółowione. Dodał, że wydaje mu się, że kilka kwestii o których mowa, można 
ująć dodatkowo w planie pracy, na stałe, z wyprzedzeniem tak aby wszyscy 
wcześniej wiedzieli do czego mają się przygotować. Nie stanowiło by to większego 
problemu, aczkolwiek propozycje złożone przez Panią Radną są bardzo istotne dla 
funkcjonowania gminy, dla budżetu, chociażby po to, żeby z większą wiedzą 
przystąpić do konstruowania budżetu na kolejny 2013 rok. Odnośnie informacji z 
Powiatowego Urzędu Pracy zawsze było to robione w taki sposób, że prosiło się 
urząd o przygotowanie informacji dotyczących tylko i wyłącznie Gminy Ząbkowic 
Śląskich. Z pewnością gdy zwrócą się z prośbą do Pani Dyrektor taką informacje 
uzyskają, po to, aby wiedzieć jakie są tendencje, czy to tendencję spadkowe, czy też 
zwyżkowe, jakie są propozycje na rynku pracy. Następnie powiedział, że często przy 
spotkaniach z wyborcami spotyka się z zarzutami, że nie ma żadnej oferty dla 
bezrobotnych, co tak do końca mija się z prawdą. Zaproponował, żeby połączyć te 
wszystkie wnioski w jedna całość, tak, że wszyscy będą usatysfakcjonowani, a jeśli 
czegoś się nie uda, to zawsze pozostaje możliwość w punkcie „sprawy różne” 
podnieść to, zaakcentować po raz kolejny poprosić o przygotowanie takiej 
informacji, czy złożenie jakiegoś sprawozdania. 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 „Stare Miasto” Marian Patela: 
poinformował, że odbyło się ostatnie posiedzenie Zarządu Starego Miasta i 
generalną linią dyskusji był problem  jak Ząbkowice mają pozyskiwać środki. Opinia 
jest taka, że miasto jest biedne. Mówi się ciągle, czy jest możliwość rozwoju 
przemysłu tutaj i innych zakładów pracy, a druga koncepcja to, żeby zrobić 
wszystko,  aby Ząbkowice stały się miastem turystyki. Następnie dodał że kolejną 
dyskusją było, co się robi ze starym zamkiem, czy można tam iść do przodu tak aby 
on stał się atrakcją turystyczną, a także czy można stare mury odnawiać żeby 
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również były elementem turystyki. Inaczej miasto nie będzie się rozwijać,  bezrobocie 
będzie duże, turystów się nie ściągnie. Wszystkie duże okoliczne miasta między 
innymi Dzierżoniów, są w tym zakresie w lepszej sytuacji niż Ząbkowice. Na koniec 
poprosił o włączenie tych problemów w Komisję Rozwoju Gospodarczego. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: dodał, że trzeba zrobić wszystko, żeby za ich kadencji powstało chociaż 
jedno przedsiębiorstwo  zatrudniające w granicach 200 osób, byłby to mały sukces. 
Burmistrz jest dopingowany i robi wszystko, żeby zrealizować ten projekt. 
Zaproponował przegłosowanie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego 
przedstawionego w projekcie przez siebie, oraz wnioski Pani Danuty Tkaczonek, 
które będą załącznikiem do tego planu pracy i będzie z nich korzystał. 

Brak pytań 

Głosowanie 

Projekt planu pracy został przyjęty przez komisje 

 
Ad. pkt. 3 Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 

 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska: omówiła projekt 
uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusje  
 
 
Radna Danuta Tkaczonek: zwróciła uwagę na Rozdział IV, § 9 pkt. 5 dotyczący 
Gospodarki Finansowej, który mówi, że finansowanie zadań OPS następuje: ze 
środków własnych Miasta a powinno być ze środków własnych Gminy. Następnie 
zaproponowała, iż w Rozdziale III §6 można dodać, że OPS współpracuje na 
zasadzie partnerstwa. Następnie dodała, że w § 4 pkt. 2  jest zapis „Stosunek pracy z 
kierownikiem Ośrodka nawiązuje Burmistrz Ząbkowic Śląskich” powinien ten punkt 
mieć brzmienie, że stosunek pracy z kierownikiem Ośrodka nawiązuje i rozwiązuje 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich. Ponadto zapytała czy nadzór nad działalnością OPS 
ma bezpośrednio Burmistrz Ząbkowic Śląskich czy dodatkowo ktoś z Urzędu 
Miejskiego dodatkowo nadzorują tą pracę? 



6 

 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska: odpowiedziała, że jako 
jednostka podlega bezpośrednio Burmistrzowi, poinformowała, że nie zauważyła w 
regulaminie organizacyjnym urzędu, zawsze bezpośrednio było pod Burmistrza. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: poddał pod głosowanie uwagi Radnej Danuty Tkaczonek. 

 

Głosowanie 

Uwagi zostały przyjęte 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: poddał głosowaniu projekt. 

 

Głosowanie 

Projekt został przyjęty 

 

Inspektor Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Anna Marcinków: omówiła projekt 
uchwały dotyczący przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziała Narkomanii w Ząbkowicach Śląskich 
na 2012 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusje 

 

Brak pytań 

Głosowanie  

Projekt został przyjęty. 
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Inspektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Halina Zielonka: omówiła 
uchwałę dotyczącą nadania nazw ulicom na terenie miasta Ząbkowic Śląskich. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radny Antoni Dulęba: nawiązał do ulicy Diamentowej, upewnił się czy to jest  
obecna Cukrownicza? 

Potwierdzono, że tak. 

Brak pytań  

Głosowanie  

Projekt uchwały został przyjęty.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: poinformował, że czekał na projekt uchwały dotyczący zmian w 
budżecie, ale projektu nie ma. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek: nawiązał do wypowiedzi 
Przewodniczącego, przyznał, że nie ma projektu uchwały ponieważ na bieżąco są 
analizowane zmiany w budżecie, które są dokonywane, one wiążą się przede 
wszystkim z ilością  kredytu, który trzeba wziąć do końca roku. Kredyt był wcześniej 
zaplanowany, w tej chwili są obliczane dochody majątkowe, wydatki, faktury, więc 
uchwała będzie gotowa na jutro i  w trakcie obrad sesji rady miejskiej, będzie tak jak 
ostatnio. Dodał, że będzie drugi też projekt uchwały, związany z inwestycjami tak 
jak co roku, w niektórych rzeczach trzeba będzie przesunąć termin zakończenia, więc 
będzie projekt uchwały o środkach niewygasających. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 
Szymański: Omówił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie 
za ochronne lasów położonych w obszarze Gminy Ząbkowic. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusje  
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Radny Antoni Dulęba: zapytał czy to nie będzie kolidowało z rozwojem przyszłości 
kamieniołomów na granicy Gminy, czyli za Brodziszowem, czy to nie jest ułożenie 
bramki dla przyszłych przedsiębiorców, którzy tam wykupili grunty i będą chcieć 
eksploatować kamieniołomy. 

 

p.o. Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 
Szymański: odpowiedział, że było to na pewno uzgadniane z gospodarka 
przestrzenną czyli z planem zagospodarowania przestrzennego, który jest 
opracowywany, może to potwierdzić Pani Inspektor. Dodał, że jest mapka, lecz 
Urząd nie dysponuje odpowiednim sprzętem. 

 

Brak pytań 

Głosowanie 

Projekt został przyjęty  

 

Ad. pkt. 4 Sprawy różne 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 „Stare Miasto” Marian Patela: zapytał o inną 
koncepcję, postawienia ogródków letnich na rynku. Dodał, że występuje tam 
wandalizm. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: zabrał głos w tej sprawie, że nie ma w tym nic złego, jeśli mowa o 
ogródkach, uważa to za normalne. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek: nawiązał do wcześniejszej 
wypowiedzi Przewodniczącego, że również nie widzi nic złego, oczywiście pod 
warunkiem, że nie ma w tym wszystkim przesady i służy to kulturze spotkań. 
Dodał, że również rozważają czy Rynek należy tak bardzo zastawić. Jeden z 
konkursów, który był ogłoszony, był na 3 lata Pana Pelikańskiego, który będzie trwał 
jeszcze co najmniej rok, a drugi konkurs był prawdopodobnie w tamtym roku 
ogłoszony, w tej chwili nie mam wiedzy czy to był na rok ogłoszony czy też na 3 lata. 
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Jeżeli będzie jakaś dyskusja na ten temat to warto się nad tym zastanowić, na pewno 
rozważane jest ograniczenie tego, jako typowej likwidacji nie chcą wprowadzić, 
ponieważ wszystkie Rynki mają element. Zastanawiają się nad ograniczeniem, żeby 
nie było to tak bardzo zastawione. 

 

Radna Jadwiga Dziewa: wypowiedziała się, że również jej nie przeszkadzają na 
Rynku ogródki, była tam kilkakrotnie i nie ma żadnych uwag. Właściciele pilnują 
tam porządku. Uważa, że w okresie letnim ogródki z piwem na Rynku powinny być. 

 

Radna Danuta Tkaczonek: zapytała Burmistrza czy w uchwale dotyczącej zmian w 
budżecie, będą jakieś przesunięcia, środków finansowych dla jednostek Gminy, 
ponieważ 20 grudnia odbyła się debata dotycząca, promocji Gminy Ząbkowice 
Śląskie i uczestniczyli w niej przewodnicy Ząbkowiccy, którzy podnieśli między 
innymi głos, iż dobrze by było aby Ratusz Miejski został uruchomiony dla 
zwiedzających, również i mieszkańców i dla osób z zewnątrz, szczególnie chodzi tu 
o salę ślubów i poczekalnie, konkretnie chodzi o obrazy Widmana. Informacje 
zostały uzupełnione przez Panią Dyrektor Biblioteki i wskazała, że w tej chwili tamta 
cześć Ratuszu wymaga kosmetyki typu malowanie i odświeżenie. Przewodnicy 
obstają przy tym, że brakuje im zabytków po których mogliby oprowadzać turystów, 
więc byłoby zasadne żeby wspomóc Bibliotekę, bądź Urząd mógłby sam pomalować 
te pomieszczenia bądź przystosować do eksploatacji. W ciągu roku z pieniędzy 
przeznaczonych na modernizację Ratusza, te pieniądze zostały zdjęte, więc skoro jest 
podsumowanie roku i ten bilans musi się zgadzać i są na pewno przesunięcia 
między działami, rozdziałami. Poprosiła aby ta sytuacja była przemyślana, żeby 
wyjść naprzeciw oczekiwaniom, mieszkańców i przewodników i żeby środki na 
remont Ratusza zostały przesunięte. Następnie zapytała jaki jest stan rzeczy 
dotyczący opracowania dokumentacji i zabezpieczenia ruin zamku, ponieważ swego 
czasu była przeznaczona kwota na to 90 tysięcy, następnie było we wrześniu lub w 
październiku zmniejszenie o 15 tysięcy, chodzi o to jak została wykorzystana ta 
kwota, czy w całości czy jest jakaś pozostałość. Ponadto poprosiła, żeby osoba, która 
zarządza biuletynem informacji publicznej albo się przyłożyła albo to wynika z faktu 
że takie zarządzenia nie są dopuszczane do wiadomości publicznej, ponieważ są 
duże skoki numeryczne, w zarządzeniach które pan podejmuje, jest np. zarządzenie 
323, potem długo nic i dopiero 330, czy to wynika że nie są podwieszane wszystkie 
zarządzenia czy z faktu, że ktoś po prostu zapomina, są to informacje jawne i dlatego 
osoby różne pytają o to, bo śledzą sprawy dotyczące Gminy i chcą mieć jasność we 
wszystkich podejmowanych decyzjach.  
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Radny Zdzisław Burnat: rozszerzył powyższy temat, wynikający ze spotkania 
przewodników. Uważa, że obrazy o których była mowa, mogą być dużą atrakcją w 
Ząbkowicach, jednak trzeba pamiętać o jednej rzeczy, informacje z pewnością są w 
Urzędzie na ten temat tylko trzeba je odszukać i dokładnie przeczytać, ponieważ 
dotyczą one zalecenia konserwatora zabytków, w momencie kiedy sala zostanie 
udostępniona zwiedzającym, obrazy muszą być odpowiednio zabezpieczone, nie 
chodzi tu tylko o kwestie zabezpieczenie antywłamaniowego ale również 
przeciwpożarowego i związku z tym te wymogi muszą być spełnione a to się wiąże a 
to wymaga nakładów finansowych, w związku z tym trzeba dokładnie 
przeanalizować te zalecenia żeby je uwzględnić i starać się znaleźć środki finansowe 
w budżecie, żeby móc je wdrożyć w życie. Następnie zapytał na jakim etapie jest 
realizacja zadanie, kotłownia Gimnazjum nr 2 w Ząbkowicach? 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek: odpowiedział że rozpoczął się etap 
odbiorowy kotłowni Gimnazjum nr 2. Jeżeli chodzi uchwałę budżetowa, która 
zostanie przedstawiona w Wysokiej Radzie, będzie uchwałą tzw. Uchwałą  
Czyszczącą, tam nie będzie nowych zadań wprowadzanych, to będą tylko te 
wynikające z potrzeb np. szkół, czy jednostek, nic nowego tam nie będzie. Dodał że 
jest zwolennikiem udostępnienia Ratusza dla zwiedzających, żeby taki turysta mógł 
dłużej zostać w Ząbkowicach, aby mógł zostawić pieniądze. Krzywa Wieża, Ratusz i 
Ruiny Zamku są niezbędnymi elementami do udostępnienia, dlatego też w 
niedługim czasie po decyzji przeniesienia Sądu Rejonowego, będzie decyzja czy 
biblioteka zostanie przeniesiona stamtąd i udostępniona. Do 30 stycznia jest nabór w 
Urzędzie Marszałkowskim wniosków na zabytki, składany jest wniosek na remont 
sali i zaplecza w Ratuszu. Jeżeli chodzi o kwestie związaną z zarządzeniami zostało 
przyjęte, że na stronie BIP wprowadza się zarządzenia dotyczące tylko 
nieruchomości. Były toczone prace nad nową stroną BIP, ponieważ każda 
administracja miała te strony różne, ministerstwo administracji chciało ją ujednolicić, 
żeby był jeden wzór dla wszystkich samorządów, każdy by mógł wejść i zobaczyć 
sobie, nie ma żadnego problemu z publikacją, od 1 stycznia będą publikowane 
wszystkie zarządzenia. Odpowiedział również na pytanie zadane na temat Zamku. 
Dokumentacja 1 etap a) została wykonana, 31 listopada został złożony wniosek do 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego na zabezpieczenie pierwszej części, 
wykonanej tej dokumentacji i jest to zabezpieczenie i możliwość udostępnienia 
wierzy głównej wchodzącej czyli bramy głównej dziedzińca. Dodał że posiadają całą 
dokumentację i można ją udostępnić na następnym spotkaniu. Wniosek który został 
złożony opiewa na kwotę około 1 miliona złotych, w związku z tym, że jest to 
zabytek zamknięty i wysokiej klasy, złożony wniosek był na dofinansowanie stu 
procentowe, nie było wkładu własnego samorządu. Nie ulega wątpliwości że 
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udostępnienie Zamku będzie kluczowym elementem. Jest jeszcze rzecz którą trzeba 
uzgodnić z Kościołem, chodzi o nagrobek który można w celach turystycznych 
udostępnić w kościele Św Anny. Na koniec dodał, że To wymaga procesów 
wieloletnich, te wszystkie inwestycje ponieważ ta pierwsza inwestycja została 
obliczona na milion złotych zabezpieczenia Ruin Zamku. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: Na komisji oświaty, były przedstawicielki Uniwersytetu III Wieku, i 
borykają się one ze sprawami finansowymi, jest tam problem finansowania 
dyrygenta chóru, była prośba, żeby Burmistrz zechciał ich wesprzeć finansowo w 
kwocie niewielkiej 180zł miesięcznie, licząc przez 10 miesięcy to ta kwota wynosiłaby 
1800zł. Zapytał czy jest taka możliwość?  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek: odpowiedział, że uważa, że nie jest 
to taki duży problem, żeby trzeba było iść z nim aż do Rady Miejskiej, mógł być 
załatwiony bezpośrednio z Burmistrzem, te Panie wiedzą jak i wszyscy inni z 
instytucji organizacji pozarządowych, skupieni w różnych organizacjach, że była 
umowa po przyjęciu budżetu na początku stycznia, na spotkaniu w ramach Rady 
Seniorów, które odbywa się co 2, 3 miesiące, iż podział środków nastąpi na początku 
stycznia, dla każdego z tych stowarzyszeń. Uniwersytet jest stowarzyszeniem ale jest 
także Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Wojennych, są różne organizacje, i 
umówili się wszyscy, że na początku stycznia wspólnie zostaną przez wszystkich 
podzielone środki. Wysoka Rada w budżecie przeznaczyła środki 45 tysięcy złotych, 
do wydatków , na kulturę, na działania, które będą chcieli wykonywać 

Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 

Protokołowała 
Jolanta Kielarska 
 

                                                                              
           
                                                                                       Przewodniczący Komisji 
                                                                                             (-) Bogdan Tkaczyński 


